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Møde i Kystvandråd – Odense Fjord  

30. april 2025 kl. 9.00-12.00 - Online 
 
Deltagere 
 
Grønne organisationer 
Leo Jensen (Danmarks Naturfredningsforening) 
Kjeld Sandby (Danmarks Naturfredningsforening) 
Kurt Due (Dansk Ornitologisk Forening)  
Per Arne Simonsen (Friluftsrådet) 
Lars Rix (Danmarks Sportsfiskerforbund) 
 
Erhvervsorganisationer 
Mikael Petersen (Dansk Gartneri) 
 
Forsyningsselskaber / kommunaltejede selskaber  
Klaus Hougaard (Fjernvarme Fyn) 
Rikke Hansen (Vandcenter Syd) 
Troels Kærgaard Bjerre (Vandcenter Syd) 
Jakob Kjær Rasmussen (Odense Havn) 
 
Andre 
Jens Hovgaard Bjerg (Odense Kommune) 
Lone Wenzell (Faaborg-Midtfyn Kommune) 
Signe Nørrung Balezantis (Kerteminde Kommune) 
Michala Thomassen (Nordfyns Kommune) 
Paula Canal-Vergés (SDU)  
Flemming Gertz (SEGES Innovation) 
Mark V. Eriksen (Odense Fjord Samarbejdet) 
 
Afbud: 
Marius Pedersen 
HJ Hansen  
Odense Renovation 
L&F Centrovice 
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1. Velkomst 

Mark V. Eriksen (OFS) bød velkommen 
 

2. Status på Kystvandråd Odense Fjord v. Odense Fjord Samarbejdets sekretariat 
(OFS) 

Mark V. Eriksen (OFS) præsenterede kort status på Kystvandråd Odense Fjord. Ansøgningen er 
indsendt, og der forventes svar i starten af maj. Ansøgningen blev gennemgået kort for rådet. 
Bilag 1-4. 
Flemming Gertz (SEGES) beskrev, hvilke andre steder, man har søgt om Kystvandråd 
 

3. Status på Lokal grøn trepart – Odense Fjord v. Kjeld Sandby (DN) 

Kjeld Sandby (DN) gav en status på Lokal Grøn Trepart for Odense Fjord: 
• Der har været to møder, hvor der blev diskuteret kommissorium og samarbejdsindslag. 
• Der er en god stemning, men konkrete projekter er endnu ikke kommet langt. 
• Der er en teknikergruppe, der har holdt sit første møde, og der er planlagt et møde den 

12. maj. 

Rådet drøftede omstændighederne ved MARS (styrelsens IT-system) og den tidsfrist, der er 
sat på arbejdet i Lokal Grøn Trepart. 
 

4. Drøftelse af udledning fra oplandet til Seden Strand – Redegørelse ved Kurt Due 
(DOF) 

Kurt Due (DOF) redegjorde for udledningen fra oplandet til Seden Strand. Bilag 5. 
• Der er et stort indsatsbehov i Odense Fjord, og der blev diskuteret muligheden for at 

flytte indsats fra Seden Strand til Yderfjorden. 
• Kurt Due påpegede, at forbedringer i Seden Strand ikke automatisk vil forbedre 

tilstanden i Yderfjorden. 
• Der blev lagt op til at omfordele indsatsbehovet, da der er fejl i beregningerne af 

oplandet til Seden Strand. 
• Kjeld Sandby supplerede og understregede, at der er behov for en større indsats i 

Egensedybet (den vestlige del af ydrefjorden) 

Paula Canal (SDU) bemærkede, at der er behov for at reducere kvælstofudledningen i hele 
fjorden og ikke kun omfordele indsatsen. Flere i rådet stemte i. 
Der er enighed i Kystvandrådet at arbejde med en udtalelse om manglende niveau og 
indsatsbehov i yderfjorden. DN vender tilbage med et oplæg ved et kommende møde i 
Kystvandrådet. 
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5. Høringssvar til ”Høring af genbesøget af vandområdeplanerne 2021-2027 (VP3)” v. 
Flemming Gertz (SEGES Innovation) og OFS 

Flemming Gertz (SEGES) præsenterede høringssvaret til VP3. Bilag 6. 
• Der blev diskuteret forskelle mellem Kystvandrådets egen rapport og statens 

vandområdeplaner – herunder indsatskrav 
• Kystvandrådet har eksempelvis fundet 6,4 ton fosfor, som ikke er medregnet i 

vandplanerne. 
• Der blev påpeget behovet for en transparent beslutningsproces og specifikke forskelle. 
• Der blev diskuteret behovet for marine tiltag og genopretning af strandenge. 

Der er enighed i rådet om, at OFS med inddragelse af relevante fagpersoner forfatter et udkast 
til et høringssvar, som indstilles til Kystvandrådet. 
Høringsfristen er 20. juni 2025. 
 

6. Drøftelse af opstart i kystvandrådets arbejdspakker v. OFS 

Der blev drøftet opstart af kystvandrådets arbejdspakker (Bilag 3) 
Kystvandrådet diskuterede overordnet de tre faglige arbejdspakker med følgende overordnede 
pointer: 

• Der er behov for at få landbruget med og sikre ejerskab til projekterne. 

• Der er allerede grupper i gang med at arbejde på nogle af de samme problematikker 
som arbejdspakkerne opstiller 

• Der er brugt ressourcer på at lave omfattende dataserier på metabolismeresultater. 

• Det er vigtigt at have iltmålere, og at det kunne være fint at få økonomi til det. 

• Det bør overvejes at lave en fælles protokol for monitorering, så alle gør det på samme 
måde. 

• Det blev fremhævet, at det er vigtigt at indhente viden om eksisterende arbejde i 
arbejdspakkerne for at undgå dobbeltarbejde og sikre effektivitet. 

Kystvandrådet besluttede at OFS skal lave en proces for, hvem der skal stå for 
arbejdspakkerne, som skal præsenteres på næste møde i Kystvandrådet. 
 

7. Videre proces og eventuelt v. OFS 

Næste mødedatoer blev fastlagt til 20. juni, 10. september og 19. november. 
 
Kystvandrådet diskuterede kort muligheden for at søge Forsøgsprojektpuljen til forsøg på 
implementering af nye virkemidler.  

https://sgavmst.dk/vandmiljoe/vandomraadeplaner/overblik-vandomraadeplanerne-2021-2027/kystvandraad-2025-2027

